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1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt med tilføjelse af punkt 8: ’Nye medlemmer’ 

 

2. Orientering fra formanden  
 

o Ny socialchef, Vickie Kramer. Vickie bliver inviteret til at 
deltage på et kommende møde i Udsatterådet.  
 

o Projekt vedrørende gravsted for udsatte. Finn deltager på 
Udsatterådets vegne. 
 

o Høringssvar til Handicaprådet og Seniorrådet. 
 
  

3. Opfølgning på drøftelser om budget 2024, herunder rygestop-
kurser 
 

o Nuværende projekt med rygestopkurser til udsatte udløber 
til maj 2024. Der er et stort ønske om at det kunne 
fortsætte. Det aftales, at formanden tager kontakt til det 
politiske niveau samt skriver et læserbrev til avisen.  
 

o Drøftelse af § 82-ydelser kontra § 85-ydelser. 
 

Referat 

Deltagere: Kaj Skjølstrup 
Jesper Larsen 
Finn Boye 
Maria Nagel 
Line Andreasen 
Gitte Kromann Jacobsen 
Pia Holm (ref.) 
Pia Østergaard Andersen (gæst) 
 

Afbud: Carsten Lindholm 
Dea Vittrup 

Fraværende:  

Mødedato: 7. september 2023 kl. 8.30-10.30 
Forsorgscenter Sydfyn 
 

  

Social & Sundhed 
Administration og Udvikling 
Svinget 14 
5700 Svendborg 
 
Tlf. 40337031 
 
dea.vittrup@svendborg.dk 
www.svendborg.dk 

7. september 2023 
 
Afdeling: Administration og Udvikling 
Ref.  
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4. Opsamling på besigtigelsestur i Svendborg 
 

o Enighed om, at det havde været spændende med en 
besigtigelsestur rundt til de lokale tilbud. 
 
 

5. Besøg af Pia Østergaard Andersen, områdeleder for 
Socialafdelingen Myndighed 
 

o Pia Østergaard orienterede om organiseringen i 
Ungekontakten, herunder snitfladen til de øvrige afdelinger 
i kommunen (omdelte slides vedlægges referatet).  
 
Pia gjorde opmærksom på §19a i Serviceloven – hvor det 
fremgår, at det er en skal-opgave for kommunerne at sikre 
overgangsarbejdet (fra børne- og ungeområdet til 
socialområdet). Det er håbet, at paragraffen kan blive en 
driver i forhold til at løfte det forpligtende samarbejde i 
overgangsarbejdet.  
 
Problematikken kan her bl.a. være, at der er forskellige 
tolkninger af behovet for efterværn.  
 
Jesper oplyste, at mange plejefamilier er bekymrede i 
forhold til om de unge kan fortsætte i efterværn eller ej. 
 
Endvidere rejstes problematikken omkring voksne unge, 
der henvender sig i Ungekontakten og herefter fx henvises 
videre til Socialafdelingen eller Jobcentret, som er fysisk 
placeret andre steder i byen. 
 
Pia Østergaard deltager gerne med en status på 
overgangsarbejdet på et senere Udsatterådsmøde. 
 
 

6. Status på bygningsforholdene i Den Blå Lagune  
 

o Renoveringsbehovene er beskrevet og afventer 
igangsættelse. Det aftaltes, at formanden kontakter 
administrationen v/ direktør Claus Sørensen. 
 
 

7. Prioritering af emner til dagsordenen på de kommende møder  
 

o Hjemløsereformen, herunder bl.a. udfordringer ift. boliger 
o Barnets Lov 
o Unge – efterværn – Ungekontakten 
o Nyttejob mm. 
o Masterplan arbejdet  
o Inspirationstur i 2024 (fx til Nakskov) 
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o Hvad er rådets mandat? Gør vi det rigtige set fra de 
undsattes vinkel? 
 
 

8. Nye medlemmer i rådet 
 
Da Maria udtræder af rådet, skal der findes en ny repræsentant. 
Formanden vil bede administrationen om at få Senior-, Social- og 
Sundhedsudvalget til at udpege ny repræsentant. 
 
Samtidig oplyste Jesper Larsen, at han indtræder i Kommunal-
bestyrelsen, idet han er suppleant for Lars Erik Hornemann. I den 
forbindelse skal det undersøges, hvorvidt Jesper kan fortsætte i 
Udsatterådet samtidig med, at han sidder i Kommunalbestyrelsen.  
 
 

9. Eventuelt 
 
Der var ros fra Udsatterådet til administrationen i forhold til 
budgetproceduren og de beskrevne reduktionsforslag. 
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